
 

Sitno, 27 października 2017 r. 

ST.0002.VII.41.2017 

 

Protokół Nr XLI/2017 

R a d y G m i n y 

w Sitnie 

z dnia 27 października 2017 roku 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Podjęcie uchwał: 

 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Marii Dąbrowskiej w Jarosławcu w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

im. Marii Dąbrowskiej w Jarosławcu (222); 

 w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych 

na rok 2018 (223); 

 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na 

terenie gminy Sitno na 2018 r (224); 

 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku 

rolnego na 2018 r (225); 

 w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad ustalenia i poboru oraz 

terminów płatności, wysokości stawek opłaty targowej i zarządzenia jej poboru  

w drodze inkasa (226); 

 w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej (227); 

 w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku leśnego (228); 

 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorcze zaopatrzenie w wodę  

i zbiorcze odprowadzanie ścieków (229); 

 zmieniająca uchwałę w sprawie wskazania jednostek oświatowych prowadzonych 

przez Gminę Sitno, które tworzą wydzielony rachunek dochodów oraz ustalenia źródeł 

dochodów i ich przeznaczenia (230) 

 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii na 

2017 rok (231); 

6. Ocena wyników nauczania – analiza; 

7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy; 

8. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi; 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

 



Radni obecni: 

1. Biłant Tomasz 

2. Chaińska Joanna 

3. Klikicki Krzysztof 

4. Kozak Leszek 

5. Łazorczyk Tomasz 

6. Mazurek Janusz 

7. Ryszczuk Jan 

8. Szawarski Ryszard 

9. Wydmański Władysław 

10. Sokołowski Dariusz 

11. Polski Robert 

12. Tokarz Kazimierz 

13. Teresa Chmiel 

14. Torba Janusz 

15. Gąsior Tomasz 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad 

Pan Krzysztof Klikicki – Przewodniczący Rady otworzył obrady XLI Sesji Rady 

Gminy Sitno. Na wstępie Przewodniczący powitał Wójta Gminy Sitno Pana Mariana Bernata, 

Skarbnik Gminy Panią Jolantę Hryciuk, Kierownik GOPS Panią Barbarę Tor, Kierownik 

Panią Elżbietę Blaszka, Dyrektor Centrum Kultury z Biblioteką w Sitnie Panią Agnieszkę 

Grzesiuk gości oraz Radnych. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 12.00 i trwały do godz. 16.00. 

 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że na sali obrad obecnych jest 15 radnych, wobec 

czego zachowane zostało wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Pan Wójt poprosił o dodanie do porządku 5 projektów uchwał: w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej gminy na rok 2017, w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Sitno na lata 2017 – 2026, zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu 

Współpracy Gminy Sitno z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na terenie Gminy Sitno na rok 2018”,  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących gminny zasób 

nieruchomości, w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązkowego przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości będących własnością Gminy Sitno.  

W skrócie wszystkie omówił. Nadmienił o programie rewitalizacji i jego ponownym podjęciu. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy występują jakieś uwagi dotyczące porządku obrad. 

Następnie poddał porządek wraz uchwałami zaproponowanymi przez Pana Wójta pod 

głosowanie.   

 



Radni Gminy Sitno przyjęli proponowany porządek obrad wraz z zaproponowanymi 

zmianami jednomyślnie. 

 

 

Ad. 3 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

 

 Na sali obrad jest 15 radnych.  

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał i Wniosków 

weszli nw. Radni: Pan Ryszard Szawarski, Pan Teresa Chmiel i Pan Janusz Torba. 

 Pani Teresa Chmiel poinformowała o chorobie, poprosiła o rezygnacje z Komisji 

Uchwał i Wniosków. 

Zaproponował innych kandydatów Pan Ryszard Szawarski, Pan Dariusz Sokołowski  

i Pan Janusz Torba. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu przez Radnych 12 głosami za, wstrzymało się - 3, przeciw- 0.  

 

Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 4 

Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół został dostarczony tydzień wcześniej 

razem z projektami uchwał na sesję. 

 

Protokół z sesji Rady Gminy o numerze XL/2017 z dnia 29 września 2017 r został 

przyjęty. Za przyjęciem protokołu głosowało – 14 radnych, wstrzymał się – 1, przeciw – 0. 

 

Ad. 5 

Podjęcie uchwał 

 

Pan Przewodniczący Krzysztof Klikicki poprosił Pana Ryszarda Szawarskiego  

o odczytanie projektów uchwał. 

Pan Ryszard Szawarski odczytał kolejno projekty uchwał celem ich podjęcia: 

 

1. Uchwała Nr XLI/222/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 października 2017 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Marii Dąbrowskiej w Jarosławcu w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

im. Marii Dąbrowskiej w Jarosławcu. 

 

Pan Przewodniczący zabrał głos, powołał się na poprzednie uchwały i ustawy  

(Prawo Oświatowe), które nakładają na Wójta i Radę obowiązek przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Marii Dąbrowskiej w Jarosławcu  

w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Marii Dąbrowskiej w Jarosławcu. 



Pan Kazimierz Tokarz zapytał, co by się stało, gdyby rada zagłosowała przeciwnie 

powyższej uchwale? 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że mogłoby w przyszłości do Urzędu Gminy 

wpłynąć pismo z Urzędu Wojewódzkiego w sprawie uregulowania powyższego tematu. 

  

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

2. Uchwała Nr XLI/223/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 października 2017 r. 

w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych 

na rok 2018 

 

Pan Wójt zabrał głos, w skrócie omówił projekt uchwały. Nadmienił, że stawki  

w obecnych uchwałach nie zostają zmienione. Wszystko pozostaje na takim samym poziomie, 

jak w ubiegłym roku.  

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

3. Uchwała Nr XLI/224/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 października 2017 r. 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na 

terenie gminy Sitno na 2018 r 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że chciałby wnieść poprawkę: w §1 pkt 2 ust.  

2 należy zmienić stawkę na taką, jak w poprzednim roku z 0,37 zł na 16 zł. Dodał, że należy 

usunąć w §1 w pkt.3 - ust. 1 i zamienić treść ust. 2 na taką, jak w poprzednim roku:  

„ od budowli – 2 % ich wartości określonej na podstawie art.4 ust. 1 pkt. 3 i ust. 3-7 ustawy  

o podatkach i opłatach lokalnych.” 

Zaproponował przegłosować poprawki. 

Radni przyjęli poprawki jednomyślnie. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

4. Uchwała Nr XLI/225/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 października 2017 r. 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku 

rolnego na 2018 r 



Pan Przewodniczący dodał, że na tą chwilę występuje już data i kwoty.  

Poniżej odczytał propozycję: W §1 „(…)Komunikat Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego z dnia 18 października 2017 r. w sprawie określenia średniej ceny skupu żyta 

za okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 

2018 ( M.P. z 2017 r. poz. 958 z kwoty 52.49 zł za 1 dt do kwoty 37.10 zł za 1 dt, mającą 

zastosowanie przy obliczaniu podatku rolnego na 2018 r. na obszarze gminy.” 

Pan Wójt zaproponował, żeby kwoty względem roku poprzedniego się nie zmieniły. 

Pan Leszek Kozak nadmienił, że odkąd jest Radnym zawsze te kwoty były 

zmniejszane. 

Pan Władysław Wydmański zapytał o stawkę, jaka obowiązywała w roku ubiegłym. 

Poprosił, żeby przypomnieć mu, do jakiej kwoty została zmniejszona stawka w ubiegłym 

roku. 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że do 37.10 zł, tak jak obecnie.  

Pan Przewodniczący zaproponował przegłosować poprawki. 

Wszyscy radni zagłosowali za przyjęciem poprawek. 

Pan Kazimierz Tokarz zapytał, czy jest możliwe dopisywanie do decyzji podatkowych 

numerów działek? 

Pani Kierownik Elżbieta Blaszka poinformowała, że w programie nie ma takiego 

zadania. 

Pan Przewodniczący - Krzysztof Klikicki zaznaczył, że na tą chwilę nie uzyskamy 

odpowiedzi. Pani Kierownik Elżbieta Blaszka spróbuje dowiedzieć się, czy jest to możliwe. 

Pan Wójt zabrał głos dodał, że w decyzji podatkowej nie wpisuje się takich rzeczy. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

5. Uchwała Nr XLI/226/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 października 2017 r. 

w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad ustalenia i poboru oraz 

terminów płatności, wysokości stawek opłaty targowej i zarządzenia jej poboru  

w drodze inkasa 

 

Pan Robert Polski zapytał, czy jeżeli organizacja harcerska będzie sprzedawać np.: 

znicze, to dana uchwała będzie miała do nich także odniesienie? 

Pan Wójt wyjaśnił, że uchwała dotyczy przeważnie placu targowego. Innych miejsc na 

tą chwilę nie dotyczy. 

Pan Przewodniczący poinformował o naniesieniu poprawki: w §7 należy zmienić datę 

podjęcia uchwały z 13 listopada 2013 r. na 13 listopada 2014 r. 

Poprawkę poddał pod głosowanie. 

Poprawka została przyjęta. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 



W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

6. Uchwała Nr XLI/227/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 października 2017 r. 

w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej 

 

Pan Władysław Wydmański poprosił o wyjaśnienie. 

Pan Wójt w skrócie odniósł się do uchwały. Uchwała w gminie Sitno ma znikome 

zastosowanie i jest wykorzystywana tylko w wyjątkowych przypadkach. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 1. 

 

7. Uchwała Nr XLI/228/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 października 2017 r. 

w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku leśnego 

 

Pan Robert Polski zapytał, czym podyktowane są takie zwolnienia z podatku leśnego? 

Pan Wójt oznajmił, że na terenie gminy występują wspólnoty, takie jak np. Cześniki  

i na tą chwilę formalnie nie ma komu sięnimi zająć. Dlatego też gmina sama narzucałaby 

sobie temat dotyczący uregulowania podatku leśnego, co jest bezcelowe. 

Pan Kazimierz Tokarz zapytał, czy z tego będą mogli korzystać współwłaściciele 

lasów? 

Pan Wójt oznajmił, że nie, dotyczy to tylko wspólnot, w których jest kilku 

współwłaścicieli. W skrócie wyjaśnił. 

Pani Kierownik Elżbieta Blaszka poinformowała o obowiązującej stawce 

maksymalnej odnośnie podatku leśnego zgodnie z Monitorem Polskim. Stawka 43,353 zł  

za 1 ha. 

Pan Wójt oznajmił, że stawka zostaje ministerialna, przez co nie trzeba podejmować 

uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

8. Uchwała Nr XLI/229/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 października 2017 r. 

w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorcze zaopatrzenie w wodę  

i zbiorcze odprowadzanie ścieków. 

 

Pan Wójt oznajmił, że nie chce wprowadzać żadnych podwyżek, chce zostawić 

wszystko na poziomie z ubiegłego roku. Dla porównania przedstawił listę gmin z ustalonymi 



stawkami za wodę i ścieki. Po odczytaniu stwierdził,że gmina Sitno nie ma wygórowanych 

stawek. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

9. Uchwała Nr XLI/230/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 października 2017 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie wskazania jednostek oświatowych prowadzonych 

przez Gminę Sitno, które tworzą wydzielony rachunek dochodów oraz ustalenia źródeł 

dochodów i ich przeznaczenia. 

 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że uchwała jest konsekwencją powstania Zespołu 

Szkół w Sitnie. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

10. Uchwała Nr XLI/231/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 października 2017 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii na 

2017 rok 

 

Pan Wójt w skrócie omówił uchwałę. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

11. Uchwała Nr XLI/232/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 października 2017 r. 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2017 

 

(Uchwała kilka dni przed sesją została przekazana w wersji elektronicznej Przewodniczącemu 

Komisji Budżetowej.) 

 

Pani Skarbnik w skrócie omówiła uchwałę. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 



12. Uchwała Nr XLI/233/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 października 2017 r. 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sitno na lata 2017 – 2026 

 

(Uchwała kilka dni przed sesją została przekazana w wersji elektronicznej Przewodniczącemu 

Komisji Budżetowej.) 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że uchwała jest konsekwencją poprzedniej. 

Pani Skarbnik dodała, że w uchwale budżetowej nie mogła zamieścić zmian 

dotyczących projektu przy Szkole Podstawowej w Jarosławcu, lecz już w WPF dodała 

stosowne zapisy. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

13. Uchwała Nr XLI/234/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 października 2017 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu Współpracy Gminy Sitno z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na terenie Gminy Sitno na rok 2018” 

 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że jest to uchwała, która ma otworzyć furtkę dla 

dzieci niepełnosprawnych, między innymi niepełnosprawnego dziecka Pani, która zwróciła 

się z prośbą o pomoc. W przyszłym roku, gdy uchwała będzie obowiązywać wystąpi 

możliwość ogłoszenia konkursu na zadania związane z opieką dzieci niepełnosprawnych. 

Temat poruszany był na poprzedniej sesji.   

Pan Władysław Wydmański zapytał: „ Nie mam żadnych uwag do tego,  

co Pan powiedział odnośnie dofinansowania pomocy dla tego dziecka, natomiast mam 

pytanie, co do pkt 2.” Poprosił Pana Wójta o wyjaśnienie i zacytował §1 ust 2. w/w projektu 

uchwały. Odniósł się do kwoty 140 tys. zł i zaznaczył, że z tego, co pamięta to w budżecie 

gminy została zaplanowana kwota 120 tys. zł, a nie 140 tys. zł. 

Pan Wójt oznajmił, że było 130 tys. zł. Dodatkowo zostało wprowadzone 10 tys. zł  

w ramach konkursu dla stowarzyszenia, które będzie zajmować się wspieraniem osób 

niepełnosprawnych. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

14. Uchwała Nr XLI/235/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 października 2017 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących gminny zasób 

nieruchomości. 

 

Pan Wójt w skrócie omówił projekt uchwały,wymienił działki, których dotyczy 

uchwała iwyjaśnił na czym polega cała procedura. 



W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

 

15. Uchwała Nr XLI/236/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 października 2017 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązkowego przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości będących własnością Gminy Sitno. 

 

Pan Wójt w skrócie omówił projekt uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

Pan Przewodniczący zarządził 5 min przerwy. 

Po przerwie kolejny pkt obrad. 

 

Ad.6 

Ocena wyników nauczania – analiza 

 

Pan Jan Ryszczuk Przewodniczący Komisji Oświatowej zabrał głos i przedstawił  

w skrócie analizę wyników nauczania w poszczególnych szkołach. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy występują jakieś pytania odnośnie analizy? 

Brak. 

 

Ad. 7 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy 

 

Pan Wójt omówił następujące kwestie: 

1. Projekty zewnętrzne; 

2. Porządki w centrum; 

3. Chodniki; 

4. Wodociąg; 

5. KGW Horyszów Polski; 

6. Rewitalizacja; 

7. OZE; 

8. Finanse 2017 r.;  

9. Szkoły – Jednorazowy Dodatek Uzupełniający, przeniesienie księgowości do szkół, 

odpowiedzialność za sprawozdania skierować na Dyrektorów Szkół; 

10. Dowożenie; 

11. Pozyskanie tłucznia z torów przy LHS; 



12. Drogi; 

13. Zebranie Wspólnoty w Cześnikach – dotyczy dzierżawy lub przekazanie jej na gminę.; 

14. Remont świetlicy – Stabrów; 

15. Oświetlenie w Jarosławcu; 

16. Awaria wodociągu w Sitnie; 

17. 100-lecie szkoły w Jarosławcu; 

18. Delegacja z Czech; 

19. Msza za poległych strażaków; 

20. 90 –lecie urodzin Pułkownika Skiby; 

21. Budżet; 

22. Subwencja na 2018 r; 

23. Szlaki rowerowe; 

24. Termomodernizacja budynku gminy; 

25. Kanalizacja w Sitnie; 

26. Świetlica w Nowej Kolonii Horyszów Polski; 

27. Fundusze sołeckie - w skrócie zostały omówione wszystkie remonty inwestycyjne; 

28. Dożynki – Czołki 2018 r. – porządki, remonty; 

29. Tabliczki informacyjne Jarosławiec; 

30. Stanisław K. – odszedł na emeryturę; 

31. Boisko w Sitnie –remonty; 

32. Pisma skierowane do Starosty; 

33. MZK. 

 

Ad. 8 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

 

Pan Tomasz Gąsior zapytał o reformę oświaty i jej skutki. 

Pan Wójt oznajmił, że posiada ankietę, w której szkoły przedstawiły zapotrzebowanie 

środków na przyszły rok. Wspomniał o wysłanym wniosku z rezerwy dotacji oświatowej 

0.4%. Nadmienił o przedszkolach. Wtrącił, że należy stworzyć muzeum pożarnictwa. 

Poinformowała o Święcie Niepodległości, które odbędzie się 11 listopada 2017 r.  

w miejscowości Czołki. 

Pan Przewodniczący nadmienił, że w chwili, gdy obecna Rada Gminy rozpoczęła 

kadencję to zadłużenie Gminy wynosiło ponad 6 milionów złotych. Po 3 latach rządów, 

zadłużenie gminy praktycznie nie wzrosło, a inwestycje nie są mniejsze niż za wcześniejszej 

Rady Gminy, która doprowadziła do zadłużenia Gminy. 

Pan Kazimierz Tokarz zapytał, ile zostało położone asfaltu gminnego w roku 2017 r. 

Pan Wójt odpowiedział, że gminnego około 4,3 km, a powiatowego około 1,9 km. 

Łącznie ponad 6 km asfaltu. 

Pan Kazimierz Tokarz zapytał o projekt podziału działki. 

Pan Wójt oznajmił, że geodeta pracuje na zlecenie Pana D. i na pewno zostanie  

to wyprowadzone. 

Pan Kazimierz Tokarz zapytał, co będzie poprawione w Bożym Darze w obecnym 

roku. Poprosił o poprawienie dróg oraz nawiezienie tłucznia. 



Pan Wójt powiedział, że na drodze, o której poinformowałwystępują kałuże. Oznajmił, 

że w miarę możliwości zostanie to poprawione i wszyscy rolnicy, którzy będą mieli problem  

z wywiezieniem płodów, otrzymają pomoc. Poinformował, gdzie można składać płody rolne. 

Poruszył temat dróg. 

Pan Kazimierz Tokarz oznajmił, że każdy coś dostał, tylko nie Boży Dar. Zapytał,  

ile z tych zrobionych km asfaltu zostało zrobione w Bożym Darze? 

Pan Wójt odpowiedział, że 400 m powiatowego i 215 m gminnego. 

Pan Kazimierz Tokarz oznajmił, że Boży Dar jest traktowany po macoszemu. 

Pan Wójt wyjaśnił, że 2 lata temu było bardzo źle, na tą chwilę można wszędzie 

dojechać. 

Pan Ryszard Szawarski poinformował o starszej osobie, która mieszka koło kościoła  

w Jarosławcu. Na tą chwilę nie ma zagwarantowanej opieki. Jest to osoba starsza, która nie 

widzi i nie mówi. W skrócie omówił problem. Poinformował o warunkach, w jakich ta Pani 

mieszka. Poprosił o zajęcie stanowiska Ośrodka Zdrowia i GOPS w danym temacie, a także  

o sposobie załatwienia sprawy.  

Pani Kierownik GOPS poinformowała, że kroki zostały już wcześniej podjęte, lecz 

Pani, o której mowa nie wpuściła pracowników do domu. Następnie nie można się z nią 

dogadać, ponieważ porozumiewa się w sposób migowy.  

Pan Ryszard Szawarski zaznaczył, że Pan Józef W. rozumie, co ona pokazuje. 

Poprosił, żeby się z nim skontaktować.  

Trwa rozmowa na temat pomocy w/w Pani. 

Pan Wójt zabrał głos poinformował, że trzeba się zastanowić nad zmniejszeniem 

odcinków asfaltowych kosztem pomocy w/w Pani i ulokowania jej w DPS. 

Pan Ryszard Szawarski podał przykład innej Pani, która nie chciała pójść do DPS, ale 

po jakimś czasie była zadowolona. 

Pan Przewodniczący zaproponował, że w przypadku braku możliwości kontaktu, 

należy zastanowić się nad ustanowieniem kuratora sądowego. 

Pan Janusz Torba poprosił o kamień na pętli. 

Pan Wójt postara się to wykonać. Nadmienił o Panu z Horyszowa Polskiego, który 

także nie ma dobrych warunków do życia w mieszkaniu i także trzeba mu pomóc. 

Pan Leszek Kozak poprosił o poprawienie drogi kamieniem. Zapytał także o żużel. 

Pan Wójt poinformował, że postara się to poprawić. Podziękował wszystkim za wkład, 

udział i przyjęcie uchwał. Nadmienił o wiacie, przystankach, peronie w Jarosławcu. 

Pan Janusz Mazurek poinformował o wysokim ciśnieniu w wodociągu. Problem jest  

z kolektorami słonecznymi i zaworami bezpieczeństwa, które nie wytrzymują i zaczynają 

cieknąć.  

Pan Wójt oznajmił, że obniżenie o 1 atmosferę spowoduje, że inne miejscowości nie 

będą mieć wody. Wartość wysoka spowodowana była próbą sieci Janówka – Rozdoły. 

Postara się obniżyć w Sitnie, żeby na Czołkach było mniej. Poinformował, że w razie potrzeb 

będą montowane zawory redukcyjne.  

Pan Janusz Mazurek zapytał o odbiór popiołu. 

Pan Wójt poinformował, że popiół mieszkańcy będą przywozić na wagę buraczaną  

w Sitnie. Jeżeli będzie taka sytuacja, że ktoś nie będzie mógł przywieść popiołu to 

pomożemy. 



Pan Władysław Wydmański poprosił Pana Wójta o poprawę stanu dróg osiedlowych. 

Nadmienił, że po 3 tyg. deszczach jest utrudniony przejazd i droginależy poprawić jeszcze 

przed spadnięciem śniegu. 

Pan Janusz Torba zapytał o piece i przetargi. Nadmienił, że mieszkaniec poprosił  

o nawiezienie ziemi na drogę gminną przed mostkiem w Cześnikach na granicy z Kolonią 

Dolną Cześniki. 

Pan Wójt odpowiedział, że im więcej jest robione, tym większe są potrzeby 

mieszkańców. Omówił tematy dotyczące OZE. 

Pan Kazimierz Tokarz poprosił o kostkę i zabudowę włazu. 

Pan Tomasz Gąsior zapytał o budżet na straże, umundurowanie, akcje itp. Zapytał  

o samochód dla Stanisławki, plac zabaw, pętlę autobusową i naprawienie jej tłuczniem. 

Pan Wójt odpowiedział, że w miarę możliwości postara się zadania wykonać. 

Odnośnie samochodu, to na tą chwilę nie odpowie, musi się zastanowić. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził analizę oświadczeń majątkowych. 

Zwrócił jednocześnie uwagę, aby uwzględnić uwagi w trakcie pisania kolejnych oświadczeń. 

 

 

Ad. 9 

Zamknięcie obrad sesji 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji, Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował: 

Krzysztof Prokopowicz         

                 Przewodniczący Rady Gminy 

          Krzysztof Klikicki 


